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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, odbytego w dniu 28.10.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora, w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od. godz. 15:00 – 17:50. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Radni obecni - 15/15 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku   - Michał Bąk 

5. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami  

UM w Więcborku       - Barbara Szmidt 

6. Inspektor ds. Inwestycji UM w Więcborku   - Marzena Radecka 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

 

 

Posiedzenie Komisji połączonych poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Kopta. 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich zebranych,  

a następnie przypomniał wcześniej przesłany porządek obrad spotkania który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały z zakresu oświaty gminnej. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały z zakresu spraw społecznych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwał z zakresu gospodarowania mieniem Gminy Więcbork. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarki odpadami na terenie gminy 

Więcbork. 

6. Informacja dotycząca stanu realizacji inwestycji prowadzonych przez Gminę Więcbork. 

7. Sprawy różne. 

 

 

Do powyższego programu wprowadzono zmianę: 
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Jako pkt. 2 wprowadzono punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Więcborku. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały z zakresu oświaty gminnej. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały z zakresu spraw społecznych. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwał z zakresu gospodarowania mieniem Gminy Więcbork. 

13. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarki odpadami na terenie gminy 

Więcbork. 

14. Informacja dotycząca stanu realizacji inwestycji prowadzonych przez Gminę Więcbork. 

15. Sprawy różne. 

 

  Punkty ujęte wcześniej w porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 

 

Następnie przegłosowano porządek obrad po uwzględnieniu zgłoszonej zmiany 

Obecnych 15 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 1.500,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla sołectwa Runowo 

Kraj. na zakup materiałów do remontowanego chodnika we wsi. Po stronie wydatków zmiany 

zostały ujęte w rozdziale 60016 w §4210. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92695§0950 o kwotę 500,00 zł  

w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela sprawy szkody w oświetleniu 

ulicznym na plaży miejskiej w Więcborku. Po stronie wydatków zmiany zostały ujęte w tym 

samym rozdziale w §4270. 

3. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0760 o kwotę 3.500,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75085§0970 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75616§0500 o kwotę 33.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75621§0020 o kwotę 15.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 75814§0920 o kwotę 43.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- 80101§0750 o kwotę 400,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych), 

- 80103§0660 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 
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- 80103§0670 o kwotę 4.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 80104§0840 o kwotę 100,00 zł (wpływy ze sprzedaży złomu) 

- 85202§0970 o kwotę 1.900,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85502§2360 o kwotę 3.600,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej). 

- 92695§0830 o kwotę 2.550,00 zł (wpływ z usług wynajmu sprzętu wodnego i za 

udostępnienie pola namiotowego i toalety). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

4. Dokonuje się aktualizacji planów finansowych dochodów w projekcie realizowanym  

z udziałem środków z budżetu UE pn.: „Więcborki Przedszkolak” w oparciu o aktualne 

wykonanie (zwiększa się plan w 80103 §2057 o kwotę 51.565,00 zł i jednocześnie zmniejsza 

w 80104 §2057 i §6257 o wskazaną kwotę). 

Ponadto, plan wydatków inwestycyjnych zmniejszony został o kwotę 80.996,00 zł w związku 

z rezygnacją z realizacji w br. dwóch zadań, tj. z: „Modernizacji placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Więcborku” oraz „Modernizacji pomieszczeń łazienkowych w Szkole 

Podstawowej nr 2 w Więcborku”. Zadania te miały być w całości sfinansowane z środków 

UE stąd dokonano korekty dochodów w rozdziale 80103 §6257 również o kwotę 80.996,00 

zł. Wskazane powyżej zadania inwestycyjne zrealizowane będą w przyszłym roku 

budżetowym. 

5. W rozdziale 01010 w planie finansowym wydatków wprowadza się nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Remont studni nr 2 na Stacji Uzdatniania Wody w Runowie Krajeńskim” 

o wartości 50.000,00 zł. Zadanie będzie realizowane poprzez zwiększenie udziałów z ZGK 

Sp. z o.o. w Więcborku. 

6. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 w §6050 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni wraz z odwodnieniem” o kwotę 

100.000,00 zł w związku z rozstrzygnięciem przetargu na wykonawcę tego zadania  

i uzyskaniem niższej kwoty za jaką zaplanowane na ten rok odwodnienie tej ulicy zostanie 

wykonane. Środki te przeznacza się na wykonanie ostatniego odcinka remontu ul. Strzeleckiej 

i wykonanie kolejnego odcinka remontu chodnika na ul. Dworcowej w Więcborku. 

7. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w związku ze zwiększeniem 

kwoty bazowej stanowiącej podstawę naliczenia odpisu na ZFŚS w następujących pozycjach: 

- w rozdziale 60016 §4440 o kwotę 130,00 zł, 

- w rozdziale 60095 §4440 o kwotę 400,00 zł, 

- w rozdziale 75023 §4440 o kwotę 600,00 zł, 

- w rozdziale 90002 §4440 o kwotę 40,00 zł, (w tej pozycji dokonano kompensaty 

zwiększenia planu z korektą §4010). 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010 o kwotę 50.000,00 zł 

w związku z koniecznością na utrzymania odpowiedniego poziomu zatrudnienia 

pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania zaplanowanych 

prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

9. W rozdziale 70005 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

- zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 2.000,00 zł w celu zakupu materiałów do 

wykonania koniecznych napraw przy budynku mieszkalnym gminnym w Więcborku na ul. 

Krótkiej 2, 

- zmniejsza się plan finansowy w §4270 o kwotę 26.000,00 zł celem sfinansowania opisanego 

poniżej nowego zadania inwestycyjnego, 
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- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż kotła olejowego c.o.  

w budynku mieszkalnym gminnym w Więcborku przy ul. Gdańskiej 13” o wartości 26.000,00 

zł. 

10. Dokonuje się aktualizacji planów finansowych wydatków w rozdziale 85506 projekcie 

realizowanym z udziałem środków z budżetu UE pn.: „Więcborki Maluszek”. Zmiany 

dotyczą przesunięć pomiędzy §4047 i 4309 a §4017 i 4289 o łączną kwotę 850,00 zł celem 

lepszej realizacji projektu. 

11. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 4 i 10 uzasadnienia, 

dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

12 W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 51.130,00 zł. Są to wydatki 

związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji stanowiąca  

o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90015 w §4270 o kwotę 26.100,00 zł 

celem zakupu usług remontowych oświetlenia przy przejściach dla pieszych w Więcborku. 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 w §2480 o kwotę 16.000,00 zł 

jako dotację podmiotowa dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

z przeznaczeniem na zakup usług w zakresie prowadzenia Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

Jednocześnie na ten cel przeznacza się pozostałą do wydatkowania kwotę 11.763,00 zł  

z §4170. 

15. W rozdziale 92695 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

- zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 4.700,00 zł w celu zakupu materiałów do 

utrzymania miejsc sportowo - rekreacyjnych na terenie Gminy i na zakup elementu siłowni 

zewnętrznej w wsi Dalkowo, 

- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup kosiarki samojezdnej na boisko 

sportowe w Sypniewie” o wartości 14.500,00 zł. 

16. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

- w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/2019 zebrania wiejskiego z dnia 12.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92695 §4210 (-23,47 zł), 92195 §4300 (-

50,00) i 92109 §4210 

(-283,49 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 356,96 zł na zakup farby elewacyjnej i innych materiałów do remontu świetlicy w 

Czarmuniu. (92109 §4210). 

- w Sołectwie Runowo Kraj. na mocy uchwały nr 1/2019 zebrania wiejskiego z dnia 

27.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 90095 §4210 (-1.000,00 zł) i 92695 §4210 (-

1.500,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 2.500,00 zł na zakup materiałów do remontu schodów w świetlicy w Runowie 

Kraj. (92109 §4210). 

- w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 30.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-850,00). Niewykorzystane środki 

zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w na zakup elementów ogrodzeniowych na 

boisko sportowe w Sypniewie (92695§4210). 

- w Sołectwie Zakrzewek na mocy uchwały nr 3/2019 zebrania wiejskiego z dnia 25.09.2019 

r. dokonuje się zmiany przeznaczenia środków w kwocie 1.500,00 zł z zakupu 

umundurowania bojowego dla strażaków z OSP Zakrzewek na zakup sprzętu strażackiego. 

Klasyfikacja budżetowa przedsięwzięcia pozostaje bez zmian. 

- w Sołectwie Borzyszkowo na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 

26.09.2019r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92109 §4210 (-1.500,00 zł). 
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Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone na zakup materiałów 

do wykonania odwodnienia placu zabaw w sołectwie (92695 §4210). 

- w Sołectwie Zgniłka na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 30.09.2019r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-1.000,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone na zakup elementów ogrodzenia placu 

zabaw w sołectwie (92695§4210). 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM chciała znać pełny koszt inwestycji dotyczącej zakupu usług 

remontowych oświetlenia przy przejściach dla pieszych w Więcborku. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że z tego, co jej wiadomo koszty tego zadania 

mają być finansowane w stosunku 50%/50%, łącznie z postawieniem nowych punktów 

świetlnych. 

Zastępca Burmistrza Więcborka dopowiedział, że zadanie dotyczy dwóch newralgicznych  

przejść dla pieszych: jednego przy Przedszkolu Gminnym w Więcborku oraz przejścia przy 

Domu Kultury w Więcborku /przy zakręcie/.  

Radny Władysław Rembelski zapytał o zmiany dotyczące działu „Kultura” i kwot 16.000,00 

zł + 12.000,00 zł. Pytał jakie uposażenie otrzymuje kapelmistrz Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że jest to kwota 4.000,00 zł brutto za miesiące: 

wrzesień, październik listopad i grudzień. W związku z tym, że Gmina czekała  

z uruchomieniem tych środków do momentu aż pojawi się w budżecie możliwość stosownego 

zwiększenia, poproszono MGOK, aby do tego czasu finansowanie odbywało się z dotacji 

obecnie posiadanej. 

Zastępca Burmistrza Więcborka dodał, że ww. kwota jest na dwie osoby. 

Przewodnicząca Komisji mówiła, że rozumie przez to, że sekcja działa. 

Rady Stanisław Wegner, jako jeden z członków sekcji powiedział, że obecny kapelmistrz 

jest do zaakceptowania, ale problem jest z wykruszaniem się muzyków, którzy z racji różnych 

zobowiązań zawodowych, czy szkolnych rezygnują z grania. 

Radny Jacek Kabattek  mówił, że z tego co wie w Dalkowie jest plac zabaw, ale nie słyszał 

o siłowni napowietrznej. Czy należy rozumieć, że ta siłownia ma się tam pojawić. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że elementy siłowni mają być częścią placu zabaw. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

b) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku 
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Projekt zakładał wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku wkładu 

pieniężnego w kwocie 50.000,00 zł na sfinansowanie remontu studni nr 2 na stacji 

uzdatniania wody w Runowie Krajeńskim. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

W dalszej części spotkania Dyrektor MGOPS w Więcborku p. Tomasz Siekierka przedstawił 

projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia-schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób bezdomnych z 

usługami opiekuńczymi, niebędącymi jednostkami organizacyjnymi gminy Więcbork, a 

realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia osobom bezdomnym, 

które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy Więcbork przedstawił 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku  

p. Tomasz Siekierka. 

 

Na podstawie art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy do zadań własnych 

gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie schronienia, osobom 

tego pozbawionym. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy 

społecznej rada gminy jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań 

własnych, szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.  

W myśl art. 51 ust. 4 i ust. 5 wyżej wymienionej ustawy schronisko dla osób bezdomnych 

oraz schronisko dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi zalicza się do ośrodków 

wsparcia. Ustawą z dnia 19 lipca 2019r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy  

o ochronie zdrowia psychicznego która weszła w życie z dniem 4 października 2019r., 

wprowadzony został do art. 97 ust. 1a ustawy o pomocy społecznej, który reguluje odpłatność 

osób bezdomnych skierowanych do schroniska dla osób bezdomnych albo schroniska dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi w przypadku, gdy ich dochód nie przekracza 

kryterium dochodowego, stąd konieczność zmiany dotychczas obowiązującej uchwały  

w zakresie zasad ponoszenia odpłatności. W związku z powyższym, należało ustalić zasady 

ponoszenia odpłatności przez osoby bezdomne, którym udzielono schronienia, zgodnie  

z obowiązującym brzmieniem art. 97 ust. 1a ustawy o pomocy społecznej. Projekt tej uchwały 

w porównaniu z obowiązującą w tej materii uchwały jest dosyć krótki, gdyż usunięto z niego 

zapisy będące powieleniem tych umieszczonych w ustawie.  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM pytał ile osób z ternu gminy Więcbork korzysta z tego typu usług. 

Dyrektor MGOPS w Więcborku podał, że w ubiegłym roku nikt nie korzystał z takich usług 

– z pobytu w schronisku. Obecnie kryteria definicji osoby bezdomnej spełnia jeden  

z mieszkańców, ale nie wyraża on zgody na umieszczenie w schronisku. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 
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Obecnych 15 radnych. 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Kolejne projekty uchwał dotyczące gospodarki przestrzennej i gospodarowania mieniem 

Gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Michał Bąk oraz 

Inspektor ds. Inwestycji UM w Więcborku p. Marzena Radecka i Inspektor UM ds. 

Gospodarki Nieruchomościami p. Barbara Szmidt. 

 

a) w sprawie wprowadzenia zmian w aglomeracji Więcbork. 

 

 

Zmienia się uchwałę Nr XIV/300/15 Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 

23 listopada 2015r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Więcbork w ten sposób, że § 1 

otrzymuje brzmienie: „Wyznacza się aglomerację Więcbork o równoważnej liczbie 

mieszkańców (RLM) 9 692 z oczyszczalnią ścieków zlokalizowaną na terenie miejscowości 

Runowo Młyn, której obszar obejmuje miejscowości: Więcbork, Sypniewo, Runowo 

Krajeńskie, Nowy Dwór, Pęperzyn, Śmiłowo, Suchorączek, Witunia.” 
 

Zmiana dotychczas Obowiązującego Planu Aglomeracji wymuszona została aktualizacją tzw. 

Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Aby Gmina mogła aplikować  

w latach kolejnych o środki unijne na budowę kanalizacji, ww. zmiana jest konieczna. 

Zmiana polegała na zwiększeniu zasięgu terenów o część miejscowości Suchorączek, Witunię 

/II etap kanalizacji/ oraz o ulicę Złotowską i Kościuszki w Więcborku. Uchwała winna zostać 

podjęta na tej sesji, aby w przyszłej perspektywie Gmina Więcbork mogła aplikować o środki 

unijne. Ankietę, która pozwoli wpisać Gminę do Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 

należy złożyć do dnia 31 października br.  

 

Projekt został wysłany do uzgodnienia przez Instytucję „Wody Polskie” oraz Regionalna 

Dyrekcję Ochrony Środowiska. Do dnia Komisji wpłynęły uzgodnienia z „Wód Polskich” nie 

ma jeszcze z RDOŚ, ale do dnia sesji powinna wpłynąć. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy  

ul. Przemysława II w Więcborku. 

 

Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 235 obręb Więcbork 1 nastąpi w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I Armii 

Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą  

nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. powyższa działka położona 

jest w obszarze oznaczonym symbolem 22 MN,U – teren zabudowy mieszkaniowej 
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jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji 

dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. 
 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

c) w sprawie nadania nazwy „Wiatrakowa” ulicy w Wituni. 

 

Z uwagi na fakt, iż działki nr 526/10 i 539/1 obręb Witunia stanowią własność osób 

fizycznych - uzyskano ich pisemną zgodę na nadanie nazwy ulicy. Podjęta uchwała pozwoli 

na określenie danych adresowych budynków położonych przy przedmiotowej ulicy.  

 

27 sierpnia 2019r. do Gminy Więcbork wpłynął wniosek jednego z mieszkańców o nadanie 

numeru domu przy drodze wewnętrznej, która nie ma nazwy. W związku z tym wszczęto 

procedurę odnośnie nazwania ulicy. W pierwszej kolejności skierowano pismo do Rady 

Sołeckiej sołectwa Witunia, czy akceptują nazwę „Wiatrakowa” tj. nazwę zaproponowaną 

przez wnioskodawcę. Ponadto wysłano również w tej sprawie pismo do właścicieli tej drogi 

/nie jest to droga gminna/, którzy wyrazili zgodę na taką nazwę. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Wojciech Janicki pytał, czy nadanie nazwy wiąże się z koniecznością przejęcia tej 

drogi. 

Nie jest to zupełnie odrębna sprawa – powiedziała p. Szmidt. 

Zastępca Burmistrza Więcborka doprecyzował, że prerogatywą Rady Gminy jest 

nadawanie nazw ulic i przedstawiony projekt dotyczy tylko tej kwestii nic poza tym. Droga 

jest własnością prywatną i taka pozostaje, natomiast Rada wypełnia swój ustawowy 

obowiązek nadając nazwę ulicy. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

d) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości stanowiących 

własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

 

Gmina Więcbork jest użytkownikiem wieczystym działek nr 175/1 i 286/1 obręb Więcbork  

2 stanowiących ul. Dworcową w Więcborku, jednakże właścicielem nieruchomości jest Skarb 
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Państwa. Gmina Więcbork wystąpiła do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z wnioskiem  

o komunalizację przedmiotowych nieruchomości. Wojewoda wszczął postępowanie i poprosił 

o uzupełnienie wniosku o uchwałę Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości. Zatem podjęcie przedmiotowej uchwały w tej sprawie jest 

uzasadnione i konieczne.  

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości stanowiących 

własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

 

Gmina Więcbork w związku z koniecznością uregulowania stanu prawnego nieruchomości 

zamierza złożyć do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego wniosek w sprawie komunalizacji 

przedmiotowych nieruchomości. Nieruchomości stanowią drogi w liczbie 37 w miejscowości 

Witunia, gm. Więcbork. Niezbędnym załącznikiem do wniosku jest uchwała Rady Miejskiej 

w Więcborku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Przejęcie umożliwi 

Gminie Więcbork prowadzenie inwestycji na przedmiotowych drogach w postaci remontów 

itp. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytając, jak długo trwa procedura 

komunalizacji. 

 

Pani Szmidt odpowiedziała, że zależy to w głównej mierze od osoby do której trafi wniosek  

o komunalizację. Niekiedy bywa tak, że pismo o uzupełnienie wniosku wpływa raz i po 

trzech miesiącach jest już ostateczna decyzja. Czasami z kolei po drugiej stronie jest osoba 

bardzo wnikliwa i zwraca się o różnego rodzaju uzupełnienia i załączniki np. w postaci zdjęć 

każdej z nieruchomości i wówczas cała procedura wydłuża się nawet do roku. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Przed przystąpieniem do omawiania kolejnych projektów uchwał Zastępca Burmistrza 

Więcborka poprosił o możliwość przekazania przez Inspektor UM p. Barbarę Szmidt 

oraz jego osobę, informacji dotyczącej wyceny nieruchomości, na której zlokalizowana 

jest świetlica wiejska w Wituni. 

Informacja zilustrowana została mapką z podziałem nieruchomości zaprezentowana  

w postaci slajdu na ekranie projekcyjnym. 



10 
 

Sprawa była o tyle skomplikowana dla rzeczoznawcy, że w tym konkretnym przypadku rzecz 

dotyczy tak naprawdę dwóch odrębnych nieruchomości. Pierwsza, na której posadowiona jest 

świetlica wiejska w Wituni dz. 95/2 i 96/1, stanowi współwłasność Gminy i jednego  

z mieszkańców. Natomiast działka 95/3 wyłącznie gminna, na której są postawione są toalety 

oraz znajduje się wejście do nieruchomości. Trudnością dla rzeczoznawcy było prawidłowe  

i zgodne ze sztuką wycenienie wartości przedmiotowej nieruchomości, spowodowane tym, że 

jeżeli przyjęto by w tym przypadku zasady wyceny obowiązujące przy normalnych 

nieruchomościach, to ta współwłasność nie miałaby wejścia. Wejście znajdowałby się na 

działce odrębnej należącej do Gminy Więcbork. Niemniej takiej wyceny rzeczoznawca 

dokonał. Szacunkowa wartość nieruchomości to kwota 140.000,00 zł. Burmistrz Więcborka 

rozważa formę sprzedaży nieruchomości tj. w formie przetargu lub bezprzetargowo. Na 

pewno spotka się też z współwłaścicielem nieruchomości w celu przedstawienia mu sytuacji 

formalno-prawnej i zapoznania się z jego stanowiskiem w sprawie. Zastępca Burmistrza 

podkreślił, że Burmistrzowi zależy w tej materii na pełnej transparentności zarówno 

prowadzonych procedur, jak i ostatecznej finalizacji procesu sprzedaży. 

 

f) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie 

ulicy Brzozowej działki nr 58, 59, 62, 63 i 64 w Więcborku, gmina Więcbork. 

 

W roku 2016 Gmina Więcbork wywołała również uchwałę dotyczącą opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulicy 

Brzozowej w Więcborku. Po przeprowadzeniu procedury tj. wyłożeniu do publicznego 

wglądu, uzgodnieniu z jednostkami opiniującymi, kolejnym etapem jest uchwalenie planu 

zagospodarowania. W wyniku opracowania powstanie ok. piętnaście działek budowlanych  

z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną bez usług. Plan wydziela działki 

oraz drogi dojazdowe wewnętrzne do tych działek. Zakłada również przygotowanie 

stosownych dokumentów na budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej terenu. Tym samym 

uporządkowany zostanie teren położony za stacją wodociągową na Osiedlu Plebanka.  

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego 

przy ul. Wincentego Witosa w obrębie ewidencyjnym Witunia, gmina Więcbork. 

 

Miejscowy Plan został opracowany na wniosek właścicieli działki. Zabudowa dotyczy 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z usługami nieuciążliwymi. W przypadku tego 

dokumentu urbanista wprowadził w §6 zapis pkt. 2 ppkt c „drogi publiczne dojazdowe  

o symbolu KDD”, co oznacza konieczność przejęcia kawałka tej drogi przez Gminę 

Więcbork. Gdyby zapis wskazywał na drogę wewnętrzną nie byłoby takiej potrzeby. 

Przewodnicząca RM mówiła, że  osobiście jest za tym, aby póki co wycofać projekt  

i zwrócić się do urbanisty o zmianę kategorii drogi. 
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Pan Bąk przyznał, że również optuje za tym rozwiązaniem i przekazaniem planu do 

ponownego uzgodnienia.  

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad wnioskiem o wycofaniem projektu 

uchwały z procedowania i przekazaniem planu do ponownego uzgodnienia. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

h) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie 

ulicy Powstańców Wielkopolskich działki nr 158/7, 168/10 i 158/11 w Więcborku, gmina 

Więcbork. 

 

Projekt obejmował tereny znajdujące się we władaniu Gminy Więcbork. Gmina Więcbork  

w roku 2016 przystąpiła do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Po przeprowadzeniu procedury tj. wyłożeniu do publicznego wglądu, 

uzgodnieniu z jednostkami opiniującymi, kolejnym etapem jest uchwalenie planu 

zagospodarowania. W wyniku opracowania powstanie siedem działek budowlanych  

z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Podobnie, jak w przypadku 

powyżej omawianego Planu, jego konsekwencją będzie w przyszłości budowa infrastruktury 

tj. budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM nawiązała do uwidocznionego na planie stawu, pytając dlaczego 

zostało tak dużo terenu z symbolem „R”. 

Pan Bąk wyjaśnił, że teren „R” nie jest już objęty Studium pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. W przyszłości można ten teren „R” zmienić pod tereny mieszkaniowe jeżeli 

zmienione zostaną uprzednio zapisy w Studium Uwarunkowań. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.  

Obecnych 15 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 4 radnych 

 

 

Kolejne projekty uchwał przedłożył Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz 

Fifielski. 

 

 

a) Projekt przedłożony został w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu i czystości  

w gminach z dnia 22 sierpnia br. Zasadnicza zmiana polega przede wszystkim na tym, że 

według nowych zapisów wszyscy mieszkańcy zobowiązani są do prowadzenia 

selektywnej zbiórki odpadów. Jeśli nie będzie prowadzona selektywna zbiórka, na mocy 
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odrębnej uchwały stawka będzie podwyższona razy dwa, trzy bądź czterokrotnie,  

a decyzja co do tego będzie należała do Rady Gminy. Pozostałe zmiany to: 

 odbiór odpadów z nieruchomości jednorodzinnych oraz do siedmiu lokali w okresie od 

1kwietnia do 1 października prowadzony będzie 2 razy w miesiącu /do tej pory raz  

w miesiącu/, 

 zapis o możliwości kompostowania bio odpadów na nieruchomościach jednorodzinnych  

 

Nowe Rozporządzenie w zakresie gospodarki odpadowej wskazuje że od 1 stycznia 2020 – 

2024 poziom recyklingu ma wynosić 50%. 

 

b) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Projekt tej uchwały uszczegóławia zapisy, które znajdują się w Regulaminie. Mówi głównie  

o obowiązkach właścicieli w tym o podziale na konkretne odpady i przyporządkowaniu ich do 

worków określonego koloru oraz o sposobie zagospodarowania pozostałych odpadów. 

Wskazuje również na możliwość odstawiania odpadów do Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów, który znajduję się w Dalkowie. Nowością w tej uchwale jest wskazanie sposobu 

zagospodarowania odpadów medycznych /igły, strzykawki/. W tym przypadku, podobnie, jak 

ma to miejsce z przeterminowanymi lekami, będzie możliwość wrzucania tych odpadów do 

specjalnych pojemników umieszczonych w aptekach oraz na PSZOK. Materiały budowlane – 

odpady do 200 kg  można przywozić na PSZOK, większe ilości za dodatkowa odpłatą 

również na PSZOK. Projekt określa też godz. funkcjonowania PSZOK-u tj. pn – wt. w godz. 

7:00 – 15:00; środa – 9:00 – 17:00; czw-pt godz. 7:00- 15:00 i w ostatnią sobotę miesiąca  

w godz. 8:00-14:00. Oba wywołane projekty uchwał zostały uprzednio pozytywnie 

zaopiniowane przez Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Pan Fifielki wskazał też na kilka poprawek wniesionych do projektów uchwał przez 

Radcę Prawnego UM w Więcborku 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Wojciech Janicki pytał, czy stare plastikowe zabawki płyty CD można wrzucić do 

żółtego worka przeznaczonego do selektywnej zbiórki odpadów. 

Tak – odpowiedział Kierownik Referatu UM. 

Radny stwierdził, że kiedyś zawiózł na PSZOK worek z tego typu odpadami i tam został 

poinformowany, że nie jest to plastik. 

Kwestia interpretacji przepisów na PSZOK-u jest za każdym razem różna i wszystko zależy 

od tego, jaki jest pracownik odpierający odpady. Uwagi w tym zakresie zostały zgłoszone 

Zarządcy obiektu, czyli ZGK i informacja jest taka, że obecnie funkcję odbierającego przejął 

pracownik na etacie, który jest odpowiednio poinstruowany, co do tego, jaki rodzaj odpadów 

może przyjmować, jaki nie – mówił Kierownik Referatu UM.  

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w ostatnim roku na Osiedlu Słonecznym  

w Więcborku powstało wydzielone miejsce na składowanie odpadów typu popiół i BIO.  
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W tej chwili zalegają tam również opony, gruz, stare dywany itp. Obawiała się, że jeżeli  

w przyszłym roku odbiór będzie ograniczał się tylko do wskazanych w uchwale odpadów,  

w ww. miejscu śmietnisko zrobi się jeszcze większe. Nie udało się jej tez nigdy „przyłapać” 

kogokolwiek na składowaniu w tym miejscu rzeczy niedozwolonych. Ubolewała, że miejsce, 

które porządkowało w jakiś sposób gospodarkę odpadami na Osiedlu zamieni się  

w nielegalne, straszące wyglądem wysypisko. 

Kierownik Referatu UM mówił, że to jedno z tych miejsc, które w ostatnim czasie 

utwardzono i ustawiono pojemniki do segregacji odpadów. Jeśli będą zgłoszenia, że 

mieszkańcy nie potrafią prowadzić odpowiednio zbiórki odpadów i na miejscu jest bałagan, 

pojemniki zostaną zabrane i każdy z mieszkańców będzie musiał mieć odpowiednie 

pojemniki na swoich posesjach. 

Przewodnicząca Komisji zapytała też o ściągalność opłat za odbiór odpadów. Rozumie, że 

podmiot odbierający odpady odbiera je niezależnie od tego, czy ktoś połaci, czy nie, pytanie, 

jak w takim razie wyglądać będzie kwestia egzekucji tych należności. 

Kierownik Referatu UM zapewnił, że Gmina Więcbork zawsze na początku roku przekazuje 

mieszkańcom informację o obowiązującej stawce. Jeżeli opłata nie jest uiszczana wysyłane są 

upomnienia, a po upływie terminów wystawiane są tytuły wykonawcze. W dalszej 

konsekwencji prowadzona jest egzekucja komornicza. 

Radny Władysław Rembelski prosił o doprecyzowanie kwestii usytuowania kompostownika 

na nieruchomości. Jeżeli byłoby to , jak podano, 7m od granicy działki w zwartej zabudowie, 

to nie wyobraża sobie, żeby na środku działki, taki kompostownik postawić. 

Kierownik Referatu UM podał, że taki kompostownik dotyczyć będzie głównej mierze 

dużych siedlisk rolnych, gdzie obecność urządzenia nie będzie uciążliwa dla otoczenia.  

Radny Henryk Szwochert chciał wiedzieć, czy w ramach ustalania wysokości opłaty 

śmieciowej, przewidziane jest zastosowanie ulgi dla emerytów i rencistów. 

Kierownik Referatu UM stwierdził, że jedna z gmin w powiece nakielskim próbowała 

takowe ulgi wprowadzić, ale uchwała w tym zakresie została zakwestionowana przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową. Ustawodawca nie przewidział takich ulg. Jedyna ulga 

dotyczy wcześniej wspomnianych kompostowników. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania 

przedstawionych projektów uchwał  

 

Ad. a) 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Ad.b)  

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Informację dotyczącą stanu realizacji inwestycji prowadzonych przez Gminę Więcbork 

przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu w 

biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak pytał o wykonanie dokumentacji na drogę w kierunku lasu w Runowie 

Krajeńskim. Mówił również o kwocie 25.000,00 zł, które sołectwo zabezpieczyło na zakup 

polbruku, prosząc o nabycie materiału jeszcze w tym roku, żeby środki nie przepadły. 

 

Pan Bąk wskazał, że 15.000,00 zł przeznaczonych jest na wykonanie projektu i map, 

natomiast za pozostałą kwotę zakupiona zostanie kostka polbrukowa.  

 

Radny Stanisław Piłka odniósł się do informacji o zakończonej inwestycji drogowej 

Zabartowo-Pęperzyn. Mówił, że dochodzą do niego głosy niezadowolonych rolników, którzy 

dostają mandaty za przejazd ta drogą z ładunkiem np. ziemniaków. Na znaku ograniczającym 

ruch wskazane jest, ze nie dotyczy ona zakładu górniczego, pytanie wiec jak mają rolnicy 

przewozić płody rolne. 

 

Pan Fifielski przyjął, że mowa tu o drodze gminnej publicznej relacji Zabartowo-Puszcza – 

Czarmuń. Jeżeli tak, to  na tej drodze na wniosek mieszkańców wsi wprowadzono organizację 

ruchu ograniczająca tonaż tranzytowy. Nie dotyczy to mieszkańców-rolników, odbiorów 

płodów rolnych. Jeśli rolnik jedzie tą droga i zatrzymuje go policja winien poinformować, że 

jest poza zakazem. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

W sprawach różnych radny Andrzej Wenda zwrócił uwagę na zły stan techniczny dróg 

wiejskich. Prosił, aby jeszcze przed sezonem zimowym skierować na te drogi równiarkę 

gminną. 

 

Natomiast Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski doprecyzował informację 

dotycząca posadowienia kompostowników na posesjach domów jednorodzinnych. Według 

Rozporządzenia  lokalizacja powinna zachowywać następujące odległości: 5m od okien  

i drzwi, a od granicy działki 2m. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

 


